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Elämä Suomessa, 
koti Riihimäellä

TIETOA JA VINKKEJÄ ELÄMÄSTÄ SUOMESSA JA RIIHIMÄELLÄ
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Tervetuloa meidän riihimäkeläisten joukkoon. 
Toivon, että kotiudut hyvin ja löydät kaupungin 
palvelut. Toivon myös, että löydät oman tapasi elää 
ja olla osa Riihimäkeä. 

Riihimäellä, kuten kaikkialla Suomessa, ihmiset ovat 
tasa-arvoisia. Kaikilla on oikeus sosiaaliturvaan ja 
terveydenhoitoon, lapset käyvät koulua ja alle koulu
ikäiset voivat mennä päivähoitoon.  

Ihmiset voivat viettää vapaa-aikaa ilmaiseksi tai edul-
lisesti esimerkiksi luontopoluilla, kansalaisopiston 
kursseilla, urheiluseuroissa tai kulttuuritapahtumissa 
ja museoissa. 

Tässä esitteessä on perusasioita asumisesta ja elämisestä Suomessa 
ja Riihimäellä. Moni asia hoidetaan Suomessa internetissä, mutta 
voit hoitaa asioita myös puhelimitse.

Kun tarvitset apua, ota rohkeasti yhteyttä kaupungin kotoutumis
palveluihin (yhteystiedot sivun alareunassa).

Toivottavasti Riihimäki tuntuu sinusta pian omalta 
kotipaikkakunnaltasi!

Terveisin Jouni Eho
Riihimäen kaupunginjohtaja

TERVETULOA  
RIIHIMÄELLE!

Riihimäki, 
kaikkea 
paitsi 
merta!
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Tässä luvussa kerromme alkuvaiheen 
virallisista asioista ja kotoutumisesta 
Riihimäelle. 

Suomessa kaikki ovat tasa-arvoisia. 
Esimerkiksi sukupuoli ei vaikuta siihen, 
mitä voit opiskella, mitä työtä voit tehdä 
tai voitko jäädä kotiin hoitamaan lapsia-

si. Myös lapset ovat Suomessa tasa-arvoi-
sia ja heillä on oikeus hyvään kohteluun. 
 z Löydät käytännön neuvoja elämästä 

Suomessa sivustolta infofinland.fi
 z Virallisia asioita hoidat osoitteessa 

suomi.fi
 z Maahanmuuttovirasto Migri migri.fi

1 
ELÄMÄ SUOMESSA, KOTI RIIHIMÄELLÄ

Pankki – muista verkkopankki-
tunnukset

Kun sinulla on voimassa oleva henkilölli-
syystodistus ja oleskeluoikeus tai oleske-
lulupa Suomeen, voit avata pankkitilin. 
Pankit varmistavat asiakkaan henkilölli-
syyden eri tavoilla. 

Pyydä pankista myös verkkopankki-
tunnukset. Verkkopankissa voit mak-
saa laskuja ja seurata tilitietoja. Saat 
verkkopankkitunnukset, kun sinulla on 
suomalainen henkilötunnus.

Verkkopankkitunnuksia eli niin sanot-
tua vahvaa sähköistä tunnistautumista 
käytetään, kun kirjaudutaan moniin 
suomalaisiin järjestelmiin ja palveluihin 
internetissä. Verkkopankkitunnuksilla 
voit myös allekirjoittaa asiakirjoja säh-
köisesti. 

Voit asioida suoraan, missä pankissa 
haluat. Saat lisätietoja pankkiasioiden 
hoitamisesta myös Vakuutus- ja rahoi-
tusneuvonnasta (FINE).

puh. 09 6850 120, info@fine.fi

fine.fi 

Maija Isola -muraali. 
Patrik Korhonen.

Digi- ja väestötietovirasto  
– hanki henkilötunnus 

Kun asut Suomessa vakituisesti, sinun 
täytyy ilmoittautua Digi- ja väestötietovi-
rastoon (DVV). 

Jotta sinun henkilötietosi voidaan 
rekisteröidä väestötietojärjestelmään, 
sinun täytyy käydä henkilökohtaisesti 
oman paikkakunnan Digi- ja väestötie-
tovirastossa. Joskus myös vastaanotto-
keskus voi toimittaa sinun hakemuksesi 
virastolle. 

Kun sinun henkilötietosi rekisteröi-
dään, saat suomalaisen henkilötun-
nuksen. Tarvitset henkilötunnuksen, 
kun asioit viranomaisten kanssa, avaat 
pankkitilin tai hankit esimerkiksi puhe-
linliittymän.  Sinulle rekisteröidään sa-
malla myös postiosoite sekä tilapäinen 
osoite tai vakituinen osoite.

Digi- ja väestötietovirasto
puh. 0295 536 320, 

international@dvv.fi

dvv.fi

4
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Kun asut Suomessa vakituisesti, sinulla 
on oikeus suomalaiseen sosiaaliturvaan 
ja voit hakea Kelan eli Kansaneläkelai-
toksen etuuksia.

Voit saada Kelasta taloudellista tukea 
esimerkiksi seuraavissa tilanteissa:

 z tarvitset tukea vuokranmaksuun 
 z olet raskaana tai perheessäsi on lapsi
 z olet sairas, etkä voi sen takia osallis-

tua työelämään
 z olet työtön ja ilmoittaudut työvoima-

toimistoon työnhakijaksi
 z opiskelet kokopäiväisesti
 z olet eläkeläinen.

EHTA, Etelä-Hämeen  
työllisyysalue

Suomessa aloitti vuoden 2025 alussa 
45 työllisyysaluetta, kun työvoima- ja 
elinkeinopalvelut siirtyivät valtion 
TE-toimistoista kunnille. 

Etelä-Hämeen työllisyysalue (EHTA) 
tarjoaa työvoimapalveluita Riihimäellä. 
Lisäksi EHTA toimii Janakkalassa, Lopella 
ja Hausjärvellä. 

Jos olet työtön, ilmoittaudu työn
hakijaksi joko internetissä osoitteessa 
tyomarkkinatori.fi tai paikan päällä 
Kotolassa. 

Annamme kaikille maahan muutta-
neille työvoimapalveluita Kotolassa.  
Lue lisää aiheesta sivulta 10. 

tyomarkkinatori.fi
ehtapalvelut.fi

Jokaisella lapsella, joka asuu Suomessa 
vakituisesti, on oikeus saada Kelalta 
lapsilisää. Voit hakea lapsilisää Kelan 
lomakkeella. 

Hae Kelasta toimeentulotukea, jos 
muut tuet eivät riitä elämiseen. 

Kun haet tukia, täytä lomake Kelan 
internetsivuilla tai varaa aika Kelan 
palvelupisteeseen. 

Voit varata puhelinajan tai palveluajan 
internetissä.  

Kela, Riihimäen toimisto 
Temppelikatu 9A,

puh.  020 634 0200  

(valtakunnallinen palvelunumero) 1

kela.fi 1100 Riihimäki

Verot –  
maksa veroja
 
Suomessa maksetaan aina vero palkas-
ta ja joistakin Kelan maksamista etuuk-
sista sekä eläkkeestä. Veroa maksetaan 
myös pääomasta, ja yritykset maksavat 
veroa. Jokaisella on oma verokortti, 
josta selviää veroprosentti, eli kuinka 
paljon veroa maksetaan. 

Sinä saat verokortin verotoimiston 
internetpalvelusta OmaVero, tai kun käyt 
verotoimistossa tai soitat palvelunume-
roon. 

Verotoimisto,  
Hämeenlinnan palvelupiste 
Wähäjärvenkatu 6, Hämeenlinna

puh. 029 512 000 (valtakunnallisen palvelun 

vaihde) 

vero.fi
Kela – hae sosiaaliturvaa

 z Lisätietoa Kelan  
palveluista osoitteesta:
www.kela.fi/ 
ulkomailta-suomeen-pikaopas 

R-purulelu vauvoille.
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Kun sinä asut vakituisesti Suomessa, 
sinulla on oikeus julkisiin sosiaali- ja 
terveyspalveluihin ja voit osallistua työl-
lisyyskokeiluihin. Kaikilla 7–18-vuotiailla, 
jotka asuvat Suomessa vakituisesti, on 
myös oppivelvollisuus.  

Riihimäellä asuu noin 30 000 ihmistä, 
joista noin kahdeksan prosenttia on 
vieraskielisiä (äidinkieli muu kuin suomi, 
ruotsi tai saame). Riihimäellä palvelut 
ja harrastukset ovat lähellä ja elämi-
nen on helppoa ja turvallista. Täältä on 
myös lyhyt matka pääkaupunkiseudulle 
ja muihin isoihin kaupunkeihin, kuten 
Tampereelle. 

Asuminen – löydä kotisi  
Riihimäeltä

Riihimäen Kotikulma Oy 
Kotikulmasta löydät kaupungin vuok-
ra-asunnot. Varaa aika tapaamiseen, tai 
täytä vuokra-asuntohakemus suoraan 
Kotikulman internetsivulla.  
Maisterinkatu 9 

puh. 019 569 5690

kotikulma@riihimaki.fi 

riihimaenkotikulma.fi

NAL Riihimäki ry 
Jos olet 18–29-vuotias, voit hakea 
NAL-asuntoa,  joka on nuorille aikuisille 
tarkoitettu vuokra-asunto.
puh. 050 551 1338 

info@nalriihimaki.fi 

nalasunnot.fi

Asuntoilmoitussivustoja:
Internetissä on paljon sivustoja, joissa 
on ilmoituksia vuokra-asunnoista.  
Vuokranantaja voi olla yritys tai yksityi-
nen henkilö. 
vuokraovi.com 
oikotie.com 
tori.fi 

Muista, että tarvitset aikaa, jotta löydät 
asunnon.

Suomessa vuokrasopimus on aina 
kirjallinen. Ennen kuin voit muuttaa 
asuntoon, sinun täytyy maksaa vuokra-
vakuus, joka on yleensä 1–3 kuukauden 
vuokrasumma.

Löydät tietoa vuokra-asumisesta ja 
suomalaisen asumisen yleisistä sään-
nöistä esimerkiksi Kotikulman internet-
sivuilta tai osoitteesta infofinland.fi. 

Muuttoilmoitus  
– rekisteröi asuntosi

Tee muuttoilmoitus Digi- ja väestötie-
toviraston internetsivuilla osoitteessa 
dvv.fi
– samalla teet muuttoilmoituksen 
postille. 

Sähkö – huolehdi  
sähkösopimus

Kun muutat omaan kotiin, sinun täytyy 
tehdä sähkösopimus yksityisen säh-
köyhtiön kanssa. Voit valita ja kilpai-
luttaa yhtiön itse. Maksat tälle yhtiölle 
sähköstä, mutta maksat lisäksi sähkön-
siirrosta. Riihimäellä sähkönsiirtoyhtiö 
on Caruna Oy. Sähköyhtiö, jonka valit-
set, voi tehdä sinun puolesta sähkön-
siirtosopimuksen Carunalle. Huomaa, 
että mahdollisesti saat kaksi erillistä 
sähkölaskua. 

Jos vertaat eri sähköyhtiöiden hintoja, 
voit vaikuttaa siihen, kuinka paljon mak-
sat sähköstä. Voit vertailla eri yhtiöiden 
sähkönhintoja esimerkiksi Energiaviras-
ton internetsivuilla: sahkonhinta.fi

Posti – lähetä ja vastaanota 
paketteja

Posti
Merkoksenkatu 5, K-Citymarketin  

aukioloaikoina 

posti.fi/omaposti

Lasinpuhaltaja. 
Kalervo Kallio.
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Kotola, International House 
Riihimäki (IHR)

Kotolassa ohjaamme ja neuvomme 
kaikkia maahan muuttaneita. Voit tulla 
kysymään meiltä esimerkiksi kotou-
tumisesta, suomalaisesta yhteiskun-
nasta, erilaisista luvista, asumisesta, 
vapaa-ajan mahdollisuuksista, koulu-
tuksesta ja työnteosta. 

Kotolassa voit ilmoittautua työttö-
mäksi työnhakijaksi. Jos olet vastikään 
muuttanut Suomeen, teemme sinulle 
palvelutarpeen arvioinnin ja kotoutu-
missuunnitelman. 

Kotoutumissuunnitelmassa sovitaan 
sinulle sopivista palveluista. Näitä 
voivat olla esimerkiksi monikielinen 
yhteiskuntaorientaatio ja kotoutumis-
koulutus. 

Kotola on auki maanantaista perjan-

taihin kello 9–15. Arkipyhinä Kotola on 
kiinni. 

Lisätietoja: 
ihr@riihimaki.fi

SPR Riihimäki

Suomen Punaisen Ristin Riihimäen 
osasto toimii aktiivisesti maahan muut-
taneiden kanssa. Voit kysyä neuvoa, kun 
tarvitset apua.  

Läksyhelppi torstaisin klo 16–19 
Läksyhelpissä vapaaehtoiset auttavat 
maahan muuttaneita läksyissä ja opis-
keluun liittyvissä tehtävissä. 

Suomi-kahvila torstaisin klo 17–19
Suomi-kahvilassa voit harjoitella 
suomen kieltä, tavata uusia ihmisiä ja 
viettää aikaa yhdessä. Kahvila on kai-
kille avoin, eikä suomea tarvitse osata 
ennestään. 

Suomi-kahvila kokoontuu Antonin 
talolla (Öllerinkatu 3).

Tarjolla on kahvia ja teetä. Ei tarvitse 
ilmoittautua ennakkoon. Ajankohtaiset 
tiedot internetsivuilta. 

Lisätietoa SPR Riihimäen toiminnasta

puh. 050 308 3213 

riihimaki@punainenristi.fi

riihimaki.punainenristi.fi

Seurakunnan diakoniatyö

Riihimäen seurakunnan diakoniatyön
tekijät keskustelevat kanssasi, jos 
tarvitset apua, ja neuvovat käytännön 
ongelmatilanteissa. Saat apua myös 
englanniksi. Maahan muuttaneet voivat 
osallistua seurakunnan toimintaan. He 
voivat osallistua esimerkiksi lasten ja 
nuorten kerhoihin ja leireille sekä per-
hetoimintaan ja perheleireille.

Lisätietoa riihimaenseurakunta.fi 

Ajanvaraus diakoniatyöntekijöille  

puhelimitse ma ja ke klo 12–13 

puh. 0800 170707 (maksuton)

Messu on sunnuntaisin klo 10.
Keskuskirkko, Hämeenkatu 5

Facebook: @internationalhouseriihimaki

Instagram: @internationalhouseriihimaki

Yhteys-
tiedot 
löydät 

verkosta

Järjestämme erilaista ryhmätoimin-taa maahan muuttaneille. Ryhmä-toimintaan kuuluvat esimerkiksi suomen kielen ryhmät. Löydät kaikki ryhmätoiminnat kotoutumisentukena.fi-sivulta, kun kirjoitat ha-kusanaksi Riihimäki. Voit tulla aina myös kysymään Kotolasta lisätietoa ryhmätoiminnasta. Riksula
Riksula on kaikille kaupunkilaisille 
avoin kohtaamispaikka. Riksula 
sijaitsee Antonin talolla, jossa jär-
jestetään paljon tapahtumia.
Tutustu ohjelmaan:  

riihimaki.fi/riksula 

Riihimäki – tapahtumien kaupunki
 z Riihimäen kaupunki järjestää paljon erilaisia tapahtumia. 

Seuraa kaupungin kulttuuripalveluita sosiaalisessa medias-
sa. Sieltä saat tiedon kaikille avoimista tapahtumista. 
 z Haluatko järjestää oman tapahtuman, esiintyä tai etsitkö 

alustaa osaamisesi esittelyyn?  
Ota yhteyttä kulttuuri@riihimaki.fi

International 
House Riihimäki
ohjaa ja neuvoo.
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2 
ARKI JA VAPAA-AIKA

Julkinen liikenne 

Riihimäellä liikennöi useita paikallis-
liikenteen eli R-liikenteen linjoja. Pai-
kallisliikenteessä on lisäksi käytössä 
niin sanottu kutsuliikenne eli R-kyyti. 
R-kyydin voit tilata, jos sinun täytyy 
päästä paikkaan, johon et muuten 
pääse. 

Voit maksaa matkan käteisellä, 
pankkikortilla tai mobiilisovelluksella. 
Riihimäellä ovat käytössä mobiili
lippusovellukset Tickets (PayiQ),  
Reitit & Liput (Matkahuolto), Pivo (OP). 

Alle 7-vuotiaat eivät maksa R-liiken-
teessä. Lisäksi matkustaja, jolla on alle 
7-vuotias lapsi lastenvaunuissa, kulkee 
linja-autolla ilmaiseksi. 

Lisätiedot maksuista, reiteistä ja 
aikatauluista kaupungin internet
sivuilta riihimaki.fi (myös englanniksi).
Muualle Suomeen liikennöivät junat 
(VR) sekä linja-autot (Matkahuol-
to). Liput kaukoliikenteeseen on 
useimmiten ostettava etukäteen. 

vr.fi  (englanniksi) 
matkahuolto.fi (englanniksi)

 

Kaupunkipyörät

Kaupunkipyörällä pyöräilet Riihimäellä 
keväästä syksyyn. Kaupungissa on pyö-
räasemia, joilta voit vuokrata pyörän. 
Sinun täytyy vastaavasti palauttaa pyörä 
jollekin pyöräasemalle. 

Lisätiedot pyörän vuokraamisesta, 
pyöräasemista ja hinnoista internetsi-
vulta kaakau.fi (englanniksi).

Paikallisliikenne   
on ilmaista alle  
7-vuotiaille.

Kaupunkipyörillä voit 
ajella keväästä syksyyn.

12

Uimahalli

Riihimäellä on uimahalli ja kesäisin  
on käytössä iso maauimala.  
Katso aukioloajat riihimaki.fi
Salpausseläntie 16

puh. 050 500 1642, uimala.kassa@riihimaki.fi
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Kirjasto

Kirjaston palvelut ovat kaikille avoimia 
ja ilmaisia. Kirjastossa voit lukea kirjoja 
tai lehtiä ja digilehtiä, käyttää tietoko-
netta ja internetiä sekä tulostinta tai 
kopiokonetta. Saat myös apua tiedon-
hakuun, jos tarvitset. 

Suuri osa kirjoista ja materiaalista on 
suomenkielistä, mutta materiaalia on 
paljon myös englanniksi. Voit pyytää, 
että kirjasto tilaa muuta vieraskielistä 
materiaalia.   

Joitakin palveluja voit käyttää vain, jos 
sinulla on kirjastokortti. Kirjastokorttia 
varten tarvitset suomalaisen henkilötun-
nuksen. Jos sinulla ei ole vielä henkilötun-
nusta, saat määräaikaisen kirjastokortin, 
kun todistat henkilöllisyytesi esimerkiksi 
passilla. Kirjastokortti on ilmainen. 

Kirjastokortilla voit lainata kotiin kirjoja ja 
muuta materiaalia, esimerkiksi musiikkia, 
tietyksi ajaksi. Kirjastokortilla voit myös 
lukea digitaalisia kirjoja ja lehtiä. 

Kirjastossa on musiikkistudio, jonka 
voit varata käyttöösi. Voit soittaa 
esimerkiksi pianoa tai rumpuja sekä 
äänittää omaa musiikkia. 

Kirjastossa järjestetään myös ilmaisia 
tapahtumia, kuten lasten suomenkieli-
siä satutunteja, kirjailijavierailuja sekä 
taidenäyttelyitä. Kirjastossa voit myös 
vain viettää aikaa tai tavata ystäviä.

Riihimäen kirjasto  

Kauppakatu 16

puh. 050 500 1734, kirjasto@riihimaki.fi

riihimaki.fi

Riihimäen kirjastosta voit 
hankkia oman kirjastokortin.

Nuorisopalvelut 

Yhteisöllinen nuorisotyö 
Kaikille nuorille kerhoja ja avointa 
toimintaa sekä erikoisohjelmaa 
loma-aikoina. Tule mukaan kielitaidosta 
riippumatta. 
puh. 040 330 4710, 040 330 4714,  

040 330 4715 (nuoriso-ohjaajat)

puh. 050 505 8756, 040 330 4710 (koulunuo-

risotyöntekijät)

Liikuntavälinelainaamo

Riihimäen kirjastosta voi lainata liikun-
tavälineitä, esimerkiksi lumikengät, 
sulkapallomailoja, frisbeegolfkiekkoja, 
kompassin, kiikarit ja retkikeittimen.
Kauppakatu 16

puh. 050 500 1734 

kirjasto@riihimaki.fi

Kohdennettu nuorisotyö
Nuorille ja nuorille aikuisille yksilöllistä 
tukea ja ohjausta, oppilaitosnuoriso
työtä sekä toimintaa nuorten ryhmille. 
puh. 040 330 4717, 040 330 4719  

(erityisnuorisotyö alle 18-vuotiaille)

puh. 050 513 5060, 040 701 0473 ja 050 594 

7903 sekä 050 408 4435 (etsivä nuorisotyö yli 

18-vuotiaille)

Katso Instagram, TikTok, Facebook.
  
Nuorisokeskus Monari
Uudenmaankatu 1

Nuorten aikuisten  
kohtaamispaikat

Ohjaamo
Riihimäen seudun Ohjaamo on palvelu- 
ja kohtaamispaikka, joka on tarkoitettu 
kaikille alle 30-vuotiaille nuorille aikuisil-
le. Ohjaamosta saat tukea arkiasioihin, 
hyvinvointiin, terveyteen, asumiseen, 
opiskeluun ja työelämään. 

Ohjaamo palvelee Riihimäellä 
maanantaisin, keskiviikkoisin ja 
perjantaisin kello 13–16.
Uudenmaankatu 1 

puh. 040 663 8094

ohjaamo@riihimaki.fi

ohjaamot.fi

Kahvila pOint 
Kahvila pOint on tarkoitettu nuorille 
aikuisille. Se on avoinna keskiviikkoisin 
kello 16–20 Monarilla, osoitteessa 
Uudenmaankatu 1. Tarjolla kahvia, 
pelailua ja oleskelua. Tervetuloa!

Kierrätyskeskus ja kirpputorit

Riihimäen kierrätyskeskuksessa myy-
dään edullisesti käytettyjä kodin tarvik-
keita, huonekaluja, verhoja, mattoja ja 
astioita sekä liikuntavälineitä. Mak-
sullinen kotiinkuljetus myös järjestyy. 
Kahvila Kuplassa voit nauttia kahvit. 
Avoinna: ma-ti ja to-pe klo 10–17 

sekä ke klo 10–18.

Sakonkatu 4, kierratyskeskus@riihimaki.fi

Riihimäellä on myös yksityisiä kirppu-
toreja sekä käytettyjen huonekalujen ja 
vaatteiden myymälöitä. 
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Tapahtumakalenteri
 z Riihimäen tapahtumakalenterista löydät konsertit, taidenäyttelyt, 

elokuvat, teatterit sekä erilaiset tapahtumat, messut ja markkinat.
tapahtumat.riihimaki.fi

Ulkoliikuntapaikat

Riihimäellä voit liikkua ja ulkoilla vapaas-
ti kaupungin ilmaisilla ulkoilupaikoilla. 
Voit juosta tai hiihtää valaistuilla poluilla, 
uida uimarannoilla, käyttää yleisurheilu-
kenttää ja pelata frisbeegolfia. 

Löydät ulkoilupaikat, lenkkipolkujen 
reitit sekä tiedot hiihtolatujen kunnosta 
kaupungin internetsivuilta. 

Riuttan ulkoilualueella on luontopol-
kuja, suunnistusrasteja, frisbeegolfrata, 
maastopyöräreitti sekä valaistu hiih-
tolatu talvisin. Ulkoilualue sopii koko 
perheelle. 
Kormuntie 258

Peltosaaren liikuntapuistossa  
on yleisurheilukenttä, jalkapallokenttiä, 

Muut harrastusmahdollisuudet

Lisäksi monet seurat ja yhdistykset jär-
jestävät Riihimäellä harrastustoimintaa.

Voit harrastaa eri liikuntalajeja. 
Esimerkkeinä liikuntalajeista ovat 
palloilulajit, kamppailulajit, talviliikunta, 
vesiliikunta, yleisurheilu, luontoliikunta, 
tanssiliikunta ja voimistelu. 

Riihimäellä on myös koiraharrastajia 
sekä partiotoimintaa. 

Löydät lisää tietoa internetistä haku-
sanoilla ”Riihimäki harrastus”. 

pesäpallokenttä, jousiampumarata, 
skeittiparkki ja jäähalleja.
Hj. Elomaan katu 6

Vahteriston luonnonsuojelualueella  
on merkityt reitit kävelyä, lenkkeilyä, 
pyöräilyä ja hiihtoa varten. 
Erkyläntie 47 tai Vahteristontie 8

Riihimäki-muraali. 
Edwina Goldstone.

Kansalaisopisto,  
taidekoulu ja musiikkiopisto

Riihimäen kaupungilla on kansalais
opisto, musiikkiopisto ja taidekoulu.

 
Kansalaisopiston opetukseen voivat 
kaikki osallistua. Kurssien hinnat ovat 
edullisia. Opetus on tarkoitettu pää-
asiassa aikuisille. Voit opiskella esi-
merkiksi musiikkia, kieliä, kuvataiteita, 
kädentaitoja, kotitaloutta, liikuntaa ja 
tanssia. Osa kursseista kokoontuu  
yhden kerran viikossa syksystä kevää-
seen. Osa kursseista  kestää vain esi-
merkiksi yhden viikonlopun. Joka vuosi 
järjestetään myös ilmaisia tapahtumia. 

Taidekoulu tarjoaa taiteen perusopetus-
ta lapsille, nuorille ja aikuisille. Taide-
koulussa on kuvataiteen ja käsityön 
linja.
Lisätietoja, myös englanniksi: opiston toimisto, 

Puistikko 5, tai kansalaisopisto@riihimaki.fi 

Musiikkiopistossa järjestetään musiikin 
opetusta sekä aikuisille että lapsille ja 
nuorille. 
Tiedustelut opiskelumahdollisuuksista 

toimistosta puh. 050 500 1724. 

Museot 

Suomen Lasimuseo 
Tehtaankatu 23, puh. 050 500 1956 

glass.museum@riihimaki.fi

suomenlasimuseo.fi

Riemu-museot: Riihimäen taidemuseo  
ja Riihimäen kaupunginmuseo
Temppelikatu 8, puh. 040 330 4124 

riemu@riihimaki.fi

riemumuseot.fi

Muut museot: 
Suomen Metsästysmuseo ja Valtakunnallinen 

Työväentalomuseo. Lisätietoja riihimaki.fi

Teatterit ja elokuvateatterit

Riihimäen Nuorisoteatteri on Suomen 
suurin nuorisoteatteri. Se tarjoaa teat-
teritaiteen perusopetusta. Tällä hetkellä 
teatterissa on myös lasten ja nuorten 
toimintaa, jota ohjaavat ukrainalaiset 
opettajat. He ovat tanssin ja teatteritai-
teen opettajia. 
rnt.fi & Instagram, useita opetustiloja 

Riihimäen Teatteri on yksi Suomen 
vanhimmista ammattiteattereista.
Hämeenaukio 1

puh. 044 357 0301

info@riihimaenteatteri.fi

riihimaenteatteri.fi 

Elokuvateatteri BioRex
Keskuskatu 8 

biorex.fi

Kino Sampo
Kino Sampo on elokuvateatteri.  
Se toimii yhteistyössä Riihimäen 
Nuorisoteatterin kanssa. 
Suokatu 9

kinosampo.com
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3 
KASVATUS JA OPETUS

Varhaiskasvatus

Alle kouluikäisillä lapsilla on Suomessa 
oikeus saada varhaiskasvatusta. Kau-
punki järjestää varhaiskasvatuksen. Voit 
hakea lapsellesi varhaiskasvatuspaikkaa 
päiväkodista tai perhepäivähoidosta.

Sinun on haettava kaupungin varhais-
kasvatuspaikkaa vähintään neljä kuu-
kautta ennen kuin lapsesi tarvitsee hoito-
paikan. Kaupunki voi järjestää lapsellesi 
varhaiskasvatuspaikan nopeammin, jos 
tarvitset hoitoa lapsellesi esimerkiksi 
opiskelun tai työn alkamisen vuoksi. Rii-
himäellä varhaiskasvatus on maksullista. 
Perheen tulot, perheenjäsenten määrä 
sekä hoitotuntien määrä määrittävät, 
kuinka paljon varhaiskasvatus maksaa. 

Jos lapsesi ei tarvitse varhaiskasva-
tusta, hän voi osallistua kaupungin 
avoimeen varhaiskasvatukseen yhdessä 
sinun kanssasi. Aapeli-Avoin päiväko-
ti (Junailijankatu 14) on avoinna kaksi 
päivää viikossa. Avoimessa päiväkodissa 
voit jutella työntekijöiden tai toisten van-
hempien kanssa. Päiväkodissa lapsesi voi 
leikkiä toisten lasten kanssa. 

Voit hakea lapsellesi myös kerhopaik-
kaa. Kerho on 1–2 kertaa viikossa Junaili-
jankadun päiväkodilla. Lapsesi voi jäädä 
kerhoon ilman sinua.
Lisätietoja: puh. 040 728 6435 varhaiskasvatuk-

sen palveluohjaus 

varhaiskasvatus@riihimaki.fi

riihimaki.fi (englanniksi)

Esiopetus

Lapsi osallistuu esiopetukseen 6-vuo-
tiaana. Vasta sen jälkeen lapsi menee 
perusopetukseen. Ilmainen esiopetus 
kestää neljä tuntia arkipäivisin. Esi-
opetusta järjestetään Riihimäellä sekä 
kouluissa että päiväkodeissa.
Esiopetuksen lisäksi voit hakea lapselle 
paikkaa maksulliseen varhaiskasvatuk-
seen.

Perusopetus

Suomessa lapsella on oppivelvollisuus. 
Oppivelvollisuus alkaa 7 vuoden iässä ja 
päättyy 18-vuotiaana. Kun lapsellasi on 
kotikunta Suomessa, hän on oppivelvol-
linen.

Opetus on ilmaista. Koulussa tarjo-
taan kaikille kouluruoka ilmaiseksi.

Jos lapsesi ei osaa suomea, hänet voi-
daan ohjata peruskouluun valmistavaan 
opetukseen. Valmistava opetus kestää 
yhden vuoden. Valmistavassa opetuk-
sessa lapsesi suomen kieli vahvistuu ja 
lapsesi oppii toimimaan suomalaisessa 
koulussa.

Riihimäellä on yhteensä kymmenen 
peruskoulua. Opetusta annetaan myös 
erilaisissa ryhmissä: musiikkiluokissa, 
erityisluokissa ja valmistavan opetuksen 
luokissa.  

Riihimäellä opetetaan robotiikkaa 
kaikille lapsille päiväkodista alkaen. Voit 

lukea lisää robotiikasta kaupungin 
internetsivuilta.

Kouluun järjestetään kuljetus, jos 
koulumatka on liian pitkä. Lapsesi 
voi saada koulukuljetuksen myös 
muusta syystä. Kouluilla on myös 
maksullista iltapäivätoimintaa 
1–2-luokkalaisille lapsille.

Suomessa lapset käyvät koulua 
syys- ja kevätlukukausilla. Koululai-
silla on noin kahden viikon joululo-
ma ja kahden kuukauden kesäloma. 
Lisäksi syksyllä ja keväällä on viikon 
lomat.

Koulut käyttävät digitaalista 
viestintäjärjestelmää, Wilmaa. Sillä 
pidetään yhteyttä vanhempien ja 
oppilaiden kanssa. Koulun henkilö-
kunta neuvoo ja auttaa Wilma-tun-
nusten luomisessa.  
Lisätietoja maahanmuuttajaopetuksen 

koordinaattori 040 737 3942 sekä  

riihimaki.fi (englanniksi).

Peruskoulun jälkeen oppilaat voivat opis-
kella joko lukiossa tai ammattikoulussa. 
Lukiosta oppilaat saavat yleissivistävän 
koulutuksen ja valmistuvat ylioppilaaksi. 
Ammattikoulussa oppilaat saavat ammatin. 
Lukio ja ammattikoulu ovat toisen asteen 
koulutuksia. 
Riihimäellä toimii Riihimäen lukio ja am-
mattikoulu Hyria. Lisäksi Suomen ympäris-
töopisto Syklissä voi opiskella tutkintokou-
lutuksia tai lyhyempiä koulutuksia. 

Kolmanneksi asteeksi kutsutaan ammat-
tikorkeakouluja ja yliopistoa. Riihimäellä toi-
mii Hämeen ammattikorkeakoulun (HAMK) 
kampus, jossa voi opiskella esimerkiksi 
konetekniikkaa tai robotiikkaa. Koulutusta 
järjestetään suomeksi ja englanniksi. 
Lue lisää: riihimaenlukio.fi
hyria.fi
sykli.fi
hamk.fi

Toisen ja kolmannen asteen koulutus
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Suomessa on nyt iso julkisen terveyden-
huollon muutos. Tämän vuoksi sosiaa-
li- ja terveyspalveluiden yhteystiedot, 
kuten puhelinnumerot, voivat muuttua. 
Löydät aina ajantasaiset tiedot Kan-
ta-Hämeen hyvinvointialueen eli Oma-
Hämeen internetsivuilta omahame.fi. 

Kun kotikuntasi on Suomessa, sinulla 
on oikeus julkisiin sosiaali- ja terveyspal-
veluihin. Maksat saman asiakasmaksun 
kuin muut asukkaat.  Sinulla on oikeus 
julkiseen terveydenhuoltoon myös, jos 
työskentelet Suomessa. 
Jos olet vastaanottokeskuksen asiakas 
eikä sinulla ole kotikuntaa, saat terveys-
palvelut vastaanottokeskuksen kautta.

Kiireellistä hoitoa saavat Suomessa 
kaikki. Hoito täytyy kuitenkin maksaa 
itse, jos ei ole oikeutta julkiseen tervey-
denhuoltoon.

Monissa sosiaali- ja terveyspalveluis-
samme on käytössä takaisinsoittojär-
jestelmä. Sinulle siis soitetaan takaisin 
yhteydenottosi jälkeen.

4
TERVEYS JA HYVINVOINTI

Ensilinjan tekstiviestinumerot – hyvä apu, jos et osaa suomea  
Jos tarvitset terveyspalveluja muulla kielellä kuin suomeksi, lähetä numeroon tekstiviesti. 

Kirjoita viestiin oman kielesi nimi suomeksi tai englanniksi. Kirjoita esimerkiksi ”English”  

tai ”arabia”. Asiakaspalvelija soittaa sinulle tulkin kanssa. He soittavat takaisin siihen 

numeroon, josta lähetit viestin.

Katso tekstiviestinumerot eri palveluihin: omahame.fi/tekstiviestipalvelut

Ensiapu ja päivystys

Hätänumero 112 
Soita hätänumeroon kiireellisessä 
hätätilanteessa, kun paikalle tarvi-
taan ensihoito, poliisi tai palokunta. 
Älä sulje puhelua ennen kuin saat 
siihen luvan. Apua saa myös eng-
lanniksi. Lisätietoja: 112.fi 

Päivystysapu 116 117
Soita päivystysapuun, jos harkitset 
päivystykseen lähtöä. Soita päivys-
tysapuun myös silloin, kun tarvitset 
neuvontaa kiireellisissä terveyson-
gelmissa. Numero palvelee ympäri 
vuorokauden.

Kiireellisen hoidon yksikkö 
PULSSI77 palvelee päivittäin klo 8–22. 

Riihimäen sairaala, Kontiontie 77 

Yöpäivystys
Kanta-Hämeen keskussairaala

Ahvenistontie 20, 13530 Hämeenlinna 

Kanta-Hämeen sosiaali- ja  
kriisipäivystys 24/7

03 629 6560

Kiireetön ajanvaraus 
Saat ajan sinun omalle hoitajallesi tai 

lääkärillesi asuinpaikkasi mukaisesta 

tiiminumerosta. Katso tiedot osoitteesta 

omahame.fi tai soita 03 6291.

Omakanta

Omakannassa näet sinun omat terve-
ystietosi ja reseptisi. Voit myös uusia 
reseptit Omakannan palvelussa. Voit 
kirjautua Omakantaan, kun sinulla on 
suomalainen henkilötunnus ja verkko-
pankkitunnukset. 
kanta.fi (myös englanniksi)

 z Tietoa suomalaisesta julki-
sesta terveydenhuollosta saat 
myös Kelan sivuilta kela.fi 
sekä suomi.fi-palvelusta. 

20
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Mielenterveys- ja  
päihdepalvelut 

Soita mielenterveys- ja päihdepalvelui-
den Ensilinjaan, jos tarvitset neuvontaa 
tai hoidon tarpeen arviointia. 
puh. 036 296 571

Terveys-chat palvelee osoitteessa 
omahame.fi/mielenterveyspalvelut

Suu ja hampaat  

Saat julkisesta terveydenhuollosta myös 
suun ja hampaiden hoidon. Ei-kiireelli-
seen hoitoon pääset noin kuukaudessa. 
Kiireelliseen ensiapuun pääset kol-
messa työpäivässä, yleensä jo samana 
päivänä. 

Oppilas- ja opiskeluhuolto 

Koululaisten hyvinvoinnista huolehtii 
Suomessa oppilas- ja opiskeluhuolto. 
Palvelut ovat ilmaisia. Kouluissa on sään-
nölliset terveystarkastukset. Palveluita 
ovat kouluterveydenhuolto ja kouluku-
raattori- ja koulupsykologitoiminta. Ylä-
kouluissa tarjolla on psykiatrisen sairaan-
hoitajan ja fysioterapeutin palveluita. 

Voit pyytää koulukuraattorilta keskus-
teluapua, jos olet itse koululainen. Voit 
pyytää koulukuraattorilta keskustelu
apua myös, jos olet huolissasi omasta 
lapsestasi. Koulukuraattori tukee oppi-
laita koulunkäynnissä ja sosiaalisessa 
kasvussa. 

Suun terveydenhoidon kiireetön 
neuvonta ja ajanvaraus 
puh. 036 296 301 (ma–pe klo 8–15)

Riihimäen terveysaseman hammashoitola

Kallionkatu 10-16 B

Suun terveydenhoidon kiireellinen 
Ensilinja 
puh. 036 296 300 (ma–pe klo 8–15)

Päivystys iltaisin, viikonloppuisin ja 
pyhinä vain kiireellistä hoitoa tarvitseville
Kanta-Hämeen keskussairaala, 

Ahvenistontie 20, Hämeenlinna,  

puh. 040 620 5664 (ma–pe klo 15–21,  

la–su klo 8–21)

Neuvola

Neuvolapalvelut ovat ilmaisia. Neu-
volassa tuetaan perheitä. Neuvolassa 
turvataan lapselle hyvä terveys ja koko 
perheelle terveet elintavat. Äitiys- ja las-
tenneuvolasta saat tukea raskauteen ja 
synnytykseen sekä arkielämään vauvan 
kanssa. Perhesuunnitteluneuvolassa 
hoidetaan raskauden ehkäisyyn liittyviä 
asioita. 
Äitiys- ja lastenneuvolan Ensilinja
puh. 036 296 200 (ma, ke, to klo 8–15, 

ti, pe klo 8–12)

Riihimäen neuvola, Kallionkatu 10-16 E

Neuvola-chat 
omahame.fi/aitiys-ja-lastenneuvolapalvelut

Voit kysyä neuvoa tai varata ajan 
neuvolaan. Ajanvaraus vaatii sähköisen 
tunnistautumisen. Sinulla täytyy olla 
verkkopankkitunnukset. 

Muista hakea vanhempainrahaa ja 
äitiyspakkaus Kelasta ajoissa. kela.fi 
(englanniksi)

Omaolo

Omaolo-palvelussa voit selvittää hoidon 
tarvetta ja kiireellisyyttä oireiden perus-
teella. Tarvittaessa saat itsehoito-ohjei-
ta. Palvelu kertoo, mihin sinun täytyy 
ottaa yhteyttä, jotta saat tarvittavaa 
hoitoa. Et tarvitse palveluun verkko-
pankkitunnuksia. 
omaolo.fi (myös englanniksi)

Apteekki

Suomessa vain apteekit myyvät lääk-
keitä. Osa lääkkeistä on niin sanottuja 
käsikauppalääkkeitä, joita voit ostaa 
ilman lääkärin määräystä eli reseptiä. 
Saat apteekista myös neuvoja itsehoi-
toon sekä tietoa lääkkeistä. 

Vammaispalvelut

Ota yhteyttä vammaissosiaalityön 
Ensilinjaan, jos sinulla on vamma tai pit-
käaikainen sairaus etkä löydä palveluita, 
joita tarvitset. 
Vammaissosiaalityön Ensilinja
puh. 03 296 578 (ma–pe klo 9–12)

Ikäihmisten palvelut 

Ikäihmisten palveluihin kuuluu moni-
puolista tukea ja kuntoutusta. Riksulas-
sa on avoin, vapaa kohtaamispaikka. 
Sinne voit tulla kahvittelemaan tai 
osallistumaan kerhoihin.

Perhetyö

Lasten, nuorten ja perheiden palvelut 
vahvistavat lapsiperheiden hyvinvointia. 
Perhetyö tukee ja auttaa arjen hankalis-
sa tilanteissa. 

Aikuissosiaalityö

Aikuissosiaalityö auttaa ja tukee sinua 
seuraavissa tilanteissa: sinulla on 
ongelmia arkielämässä, sinulla on kriisi, 
sinulla ei ole työtä tai asuntoa, sinä olet 
velkaantunut, sinulla on päihdeongelma. 

Sosiaalitoimisto antaa myös tietoa. 
Saat tietoa toimeentulotuesta, perhei-
den tuesta, vammaispalveluista, ikäih-
misten palveluista sekä päihdetyöstä.
Aikuissosiaalityön Ensilinja
puh. 03 629 6566 (ma–pe klo 9–11)

Aikuissosiaalityön chat
omahame.fi/aikuissosiaalityochat 

(ma–pe klo 9–15)

Ensilinjan tekstiviestinumerot 

Tekstiviestinumerot on tarkoitettu 
heille, joilla on kuulo- tai puhevamma 
tai jotka tarvitsevat tulkkausta.

Tekstiviestinumerot löytyvät muun 
muassa seuraaviin palveluihin:
Aikuissosiaalityö

Apuvälinekeskus

Ikäihmiset

Kuntoutus

Lapsiperheiden palveluohjaus ja neuvonta 

Mielenterveys- ja päihdepalvelut

Päivystysapu 116117

Suun terveys (kiireellinen ja kiireetön hoito)

Terveysasemat, kiireetön hoito

Vammaissosiaalityö

Äitiys- ja lastenneuvola

omahame.fi/tekstiviestipalvelut
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LINKIT

Maahanmuuttovirasto Migri  I migri.fi
Digi- ja väestötietovirasto  I dvv.fi
Kela eli Kansaneläkelaitos  I kela.fi
Suomi.fi-palvelu  I suomi.fi
Infofinland.fi  I infofinland.fi (tietoa useilla eri kielillä)

Työllisyysalueen palvelut  I tyomarkkinatori.fi ja ehtapalvelut.fi
Verotoimisto  I vero.fi
Riihimäen kaupunki  I riihimaki.fi 

Terveys- ja sosiaalipalvelut, OmaHäme  I omahame.fi 

Tuotanto & ulkoasu: TK mediatalo

Paino: UPC, Vaasa

Kuvat: Jenniina Nummela, Mikko Käkelä

Tekstit: Marjaana Tunturi, TK mediatalo

Käännös selkosuomeksi: LanguageWire

Oikeudet sisältöihin: Riihimäen kaupunki

riihimaki.fi


